
 

Provinciale Staten 

griffie 

 
 

 

 

 

Vastgestelde Besluitenlijst 
 
Bespreking 

Vergadering presidium 

Maandag 23 februari 2015, provinciehuis 18.00 uur 

 

     

Datum 

16 maart 2015 

Ons kenmerk 

3803389 

Auteur 

K.A.E. ten Cate 

Telefoon 

(073) 680 87 44 

 

Aanwezig 

mw. C. Kerkhof (neemt vz.taken waar tot 18.20 uur), cdK W. van de Donk, 

voorzitter PS (vanaf 18.20 uur aanwezig in deze vergadering), A. van Hattem, 

S. Smeulders, N. Heijmans, mw. A. Spierings, P. Brunklaus, H. Mondriaan, J. 

Kerkhoff, M. Kap, mw. C. Dortmans (griffier), mw. K. ten Cate (loco-griffier, 

verslag), M. van Gruijthuijsen. 

Afwezig 

Mw. M. Geeraedts, M. van der Wel 

 

 

 

 

1 Opening en vaststelling agenda 

De vice-voorzitter opent de vergadering om 18.05 uur en heet de aanwezigen 

welkom. Zij geeft aan dat mw. Geeraedts verhinderd is vanwege een 

longontsteking. De voorzitter PS zal later arriveren. De agenda wordt 

overeenkomstig het voorstel vastgesteld.  

  
2  Besluitenlijsten vergadering presidium van 19 januari 

2014 

De heer Van Hattem merkt op dat bij punt 3 van de openbare besluitenlijst de 

passage inzake de benoeming van mevrouw Verbugt niet goed is 

gecorrigeerd. Hij heeft gezegd dat hij zich kan “voorstellen dat er in Limburg 

nog wel vragen over rijzen, gelet op de nevenfuncties van mevrouw Verbugt”, 
maar dat hij niet heeft gezegd dat hij dit “verwacht”. De vice-voorzitter merkt 

op dat heer Kerkhoff op de lijst met aanwezigen dient te worden toegevoegd. 

Na aanpassing van de besluitenlijst op deze onderdelen worden de beide 

besluitenlijsten vastgesteld.  

 

Naar aanleiding van punt 6 van de besluitenlijst (‘controle fractievergoedingen 
2013’) wil de heer Van Hattem nog weten, wat de stand van zaken rondom de 

toezegging van de voorzitter inzake de routekaart voor controle 

fractievergoedingen 2014 is. De griffier meldt dat de griffie hierover in overleg 

is met de accountant en dat de uitkomst daarvan zo spoedig mogelijk aan de 

fractievoorzitters bekend zal worden gemaakt.  
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3  Mededelingen / stukken ter kennisname 

a. Terugblik op Statenvergadering 6 februari 2015: er zijn geen 

opmerkingen.  

b. Terugblik op commissievergaderingen 13 februari 2015: er zijn geen 

opmerkingen. 

c. Memo financiële stand van zaken 2014: de heer Smeulders 

concludeert dat het budget ‘Kosten onderzoek PS’ gezien de feitelijke 
realisatie redelijk hoog is. Spreker wil weten hoe de procedure van 

toekenning van budgetten in elkaar zit. De heer Van Hattem sluit zich 

bij deze vraag aan en wil voorts vernemen hoe we in 2015 met 

onderuitputting omgaan. De griffier geeft aan dat de budgetverdeling 

niet overeenkomt met de realisatie. De griffie zal het nieuwe presidium 

een voorstel voor herinrichting van de budgetten doen. De heer 

Hageman vraagt dat voorstel te voorzien van historie; waarom is 

indertijd gekozen voor deze budgetverdeling? De heer Mondriaan stelt 

dat onderuitputting altijd beter is dan overschrijding. De vice-voorzitter 

stelt van mening te zijn dat scherp begroten juist nodig is. Mevrouw 

Brunklaus is het zowel met de opvatting van de heer Mondriaan als die 

van mevrouw Kerkhof eens. De vice-voorzitter brengt vervolgens naar 

voren dat er meer helderheid met betrekking tot de richtlijnen 

declaraties reiskosten Statenleden nodig is. Ook dient de administratie 

van uitkeringen duidelijker te worden. De overzichten zijn niet 

begrijpelijk. De griffier geeft aan dat de griffie deze verzoeken al aan 

de afdeling P&O heeft gedaan.  

d. Memo medegebruik fractiekamers: mevrouw Brunklaus vindt het een 

helder memo. De heer Mondriaan vindt de argumentatie vergezocht; 

spreker is het wel eens met de conclusie.  

(Vervolgens arriveert de commissaris en neemt, onder dankzegging aan 
mevrouw Kerkhof, de voorzitterstaken weer over)  
e. Overzicht activiteiten PS maart 2015 – juni 2015: de heer Van Hattem 

wil weten of er op 27 maart 2015 nog activiteiten zijn gepland. 

Waarom is de installatieplechtigheid niet gewoon op een vrijdag? 

Voorts geeft spreker aan dat hij de Statentweedaagse van april bij 

voorkeur op één dag ziet en wil hij weten waarom voor Hilvarenbeek 

is gekozen. Ook wil spreker weten waarom er activiteiten zijn gepland 

op Goede Vrijdag. De griffier antwoordt dat de keuze voor activiteiten 

op Goede Vrijdag conform eerdere afspraken is, namelijk dat tot 

14.00 uur activiteiten gepland kunnen worden. Op 27 maart zijn er 

geen activiteiten, omdat er al op 25 en 26 maart bijeenkomsten zijn. 

De werkwijze van vier jaar geleden is ook nu gehanteerd. Over de 

keuze voor een Statentweedaagse is eerder gesproken. De voorzitter 

meent dat het feit dat er een avond in het programma zit, veel 

toegevoegde waarde heeft. Het is van belang om ook te investeren in 

persoonlijke relaties voor goede verhoudingen bij het belangrijke werk 

van PS. Het nieuwe presidium kan eventueel anders beslissen voor 

volgende jaren. Mevrouw Brunklaus ziet graag een serieuze aftrap van 
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de avond. De voorzitter rondt af met de mededeling dat het nieuwe 

presidium zal kijken naar de planning van Statentweedaagsen voor 

andere jaren en van de installatie van Statenleden. 

f. Declaratieregister Statenleden tweede helft 2014: de aanwezigen zijn 

het unaniem eens dat mw. Surminski overtuigend heeft beargumenteerd 

dat zij per abuis zoveel data verbruikt heeft in het buitenland. In het 

kader van de ‘comply or explain-regeling’ is één en ander voldoende 
uiteengezet. Zij hoeft de meerkosten niet terug te betalen.  

De heer Van Hattem vraagt of het gebruik van representatiepassen en  

centrale catering leidt tot dubbele kosten. De griffier geeft aan dat bij 

centrale catering ermee rekening wordt gehouden dat sommige 

personen toch in het restaurant eten. Voorts wordt centrale catering 

alleen ingezet in bijzondere gevallen. De voorzitter verzoekt om 

heldere uitleg en instructie voor het gebruik van de representatiepas in 

het Handboek PS.  

 

4 Agenda Provinciale Staten 

De heer Van Hattem ziet een procedureel probleem, omdat de agenda te laat 

wordt verzonden.  

De voorzitter geeft aan dat de presidiumvergadering verplaatst is vanwege 

Carnaval. Spreker neemt vervolgens de concept-agenda voor de vergadering 

van 6 maart 2015 door. Hij geeft specifiek aan dat er diverse ‘side-events’zijn 
en dat die in de lunchpauze zijn gepland. De  griffie zal een overzicht maken; 

zo veel mogelijk zal tijdens de lunchpauze worden gepland.  

De heer Hageman verzoekt om spreektijd voor de heer Ten Harmsen van der 

Beek inzake de verbetering van de P&C-cyclus, bovenop de totale spreektijd 

voor de VVD. De voorzitter antwoordt dat de griffier met welwillendheid naar 

ruimte voor een extra toelichting zal kijken, na inventarisatie van de reguliere 

spreektijden.  

 

5 Overdrachtsdossier presidium 

De griffier geeft een korte toelichting op de stukken en geeft daarbij aan dat nu 

één concreet dossier voorligt: de instelling van een commissie Algemene 

Voorbereiding Staten (AVS).  

De heer Van Hattem stelt dat het overdrachtsdossier voortkomende uit de 

Statentweedaagse in januari jl. hem nietszeggend en overbodig voorkomt. 

Spreker geeft aan overigens niet aan de Statentweedaagse te hebben 

deelgenomen. Mevrouw Brunklaus geeft aan in het overzicht voor majeure 

thema’s een aantal thema’s te missen. Mevrouw Kerkhof vond de stukken heel 

aardig om te lezen, al bevatten de documenten weinig nieuws. Door 

omstandigheden kon zij de Statentweedaagse niet bijwonen. Graag ziet zij een 

samenvatting van het stuk omwille van de leesbaarheid. De heer Hageman had 

meer conclusies verwacht, minstens scenario’s met voor- en nadelen voor een 

nieuwe werkwijze van PS.  

De griffier geeft aan dat het overzicht majeure thema’s door de 
commissiesecretarissen samen met de ambtelijke organisatie tot stand is 
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gebracht. Voorts laat zij weten dat het dossier geen conclusies bevat omdat dit 

uitdrukkelijk niet de opdracht was: de huidige Staten willen niet over hun graf 

heen regeren.  

De voorzitter stelt dat het inderdaad om verslaglegging gaat. Wat belangrijk is, 

is dat de Staten in ieder geval duidelijk stellen dat een ander vergadermodel 

mogelijk is. Hij verzoekt de griffie het dossier van een inhoudsopgave, 

leeswijzer en helder tabbladen te voorzien. Ten aanzien van de commissie AVS 

concludeert spreker dat dit voorstel wordt goedgekeurd.  

De heer Van Hattem laat weten dat hij in het document betreffende het 

Reglement van orde een regeling mist betreffende burgercommissieleden. De 

voorzitter roept de aanwezigen op te bezien of men nog andere zaken mist, 

zodat het Reglement adequaat door een nieuw presidium kan worden 

besproken.  

 

6 Inwerkprogramma nieuwe Staten 

De heer Van Hattem vindt dat de opleidingscarrousel laat is gepland, namelijk 

pas in juni. De heer Smeulders wil weten of men weer een iPad krijgt. De heer 

Van Gruijthuijsen stelt op meer interactie in het inwerkprogramma te hopen dan 

vier jaar geleden het geval was en dat er een duidelijk koppeling is met de 

majeure thema’s.  
De griffier licht toe dat de keuze is gemaakt eerst basisinformatie aan te bieden, 

voor iedereen. De opleidingscarrousel is voor geïnteresseerden, ingesteld op 

individuele behoeften. Het programma is soms nog in een klassiekere setting, 

indien dit logisch is. Vier jaar geleden zat er veel beleidsinhoud in het 

inwerkprogramma, nu is het meer vraaggestuurd. Met ICT is de griffie in 

overleg over voorzieningen voor zowel vertrekkende als komende Statenleden.  

De voorzitter uit complimenten aan de griffier voor het inwerkprogramma. Ten 

opzichte van vier jaar geleden is er veel veranderd; het ‘copy/paste-‘verleden 
is hiermee doorbroken.  

 

7 Agendering P&C documenten 

De griffier licht toe dat hier een praktisch voorstel ligt.  

Mevrouw Kerkhof wil weten of het idee is ambtenaren periodiek een uurtje 

bijeen te roepen voor de beantwoording van technische vragen, zodat deze 

niet schriftelijk gesteld hoeven te worden.  

De heer Van Hattem vindt dit een goed idee, mits technische vragen ook 

schriftelijk gesteld mogen blijven worden.  

De voorzitter stelt voor dit voorstel van mevrouw Kerkhof mee te nemen naar de 

commissie AVS.  

 

8 Afhandeling aangehouden moties 

De heer Van Hattem geeft aan dat zijn moties ontbreken. De griffier zegt toe 

nog eenmaal een schema te maken, waarin ook te zien is welke moties zijn 

verwijderd. In het vervolg zullen aangehouden moties na zes maanden 

vervallen. Hiervoor zal een artikel in het Reglement van orde worden 

opgenomen. 
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9 Rondvraag 

De heer Smeulders refereert aan de berichtgeving over het gebruik van twitter 

in een recente dagmail. Spreker vraagt wat er nou is besproken in de 

commissie integriteit. De voorzitter geeft aan dat daarin besproken is dat het 

nuttig is om een gesprek te hebben over de mores van de sociale media in de 

vergadering. De heer Hageman vult aan dat binnen de commissie de meningen 

hierover uiteenliepen.  

 

De heer Van Hattem geeft aan dat de MLTA helemaal niet werkt. De voorzitter 

zegt toe hierover contact te zullen opnemen met de heer Van Merrienboer.  

 

De heer Van Hattem verzoekt voorts een tafelschikking achterwege te laten bij 

het afscheidsdiner op 25 maart 2015.  

Vervolgens brengt spreker te berde dat in de social media van aanhangers van 

de PVV een foto is verspreid met suggestieve opmerkingen erbij. Hij neemt 

mevrouw Brunklaus dit kwalijk. Mevrouw Brunklaus neemt nota van het verwijt 

van de heer Van Hattem en geeft aan dat zij de griffie heeft gevraagd of het 

gebruik van het provinciehuis op de wijze waarop dit door de PVV is gebeurd, 

wel mag. Spreekster heeft zich gestoord aan de grote banners in het 

provinciehuis. De voorzitter geeft aan dat het zaak is de huisregels precies na 

te gaan.  

De heer Kerkhoff dankt en complimenteert het presidium voor de wijze van 

functioneren.  

De voorzitter dankt alle leden van het presidium voor de altijd goede 

samenwerking en de bijdragen van eenieder daaraan, in wisselende 

samenstelling.  

 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter om 19.11 uur de vergadering.  

 

 

Volgende vergadering: 

Maandag 20 april 2015, reguliere vergadering (18.00 - 19.00 uur).  

 

 


